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Le 30 juin 2017

L’honorable Ralph Eichler
Ministre de l’agriculture 
Pièce 165
Assemblée législative
Broadway 450 
Winnipeg, MB R3C 0V8

Monsiuer la ministre :

Rapport annuel

Le soussigné a le privilège de vous prèsenter le 51e Rapport annuel de la Manitoba Horse Racing 
Commission pour l’exercice financier qui a pris fin le 31 mars 2017.

Bien cordialement, 

Commission hippique du Manitoba 

(Manitoba Horse Racing Commission) 

Brett Arnason
Président, MHRC 
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FIFTY - FIRST ANNUAL REPORT

THE HORSE RACING COMMISSION

GENERAL 

This report covers the twelve-month period ending on March 31, 2017.

The functions of the MHRC are set out in the Horse Racing Commission Act, the Horse Racing 
Regulation Act and the Pari-Mutuel Levy Act.

Under the Horse Racing Commission Act the MHRC is given the power and responsibility to 
govern, direct, control and regulate horse racing in Manitoba and the operation of all race tracks 
offering Pari-Mutuel racing. Pursuant to this responsibility the MHRC passes and enforces rule, 
licenses all industry participants and racetrack operators, and generally oversees all aspects of 
horse racing to ensure that it is carried on in a manner that is fair and safe for all participants and 
that the races are run fairly and honestly and are perceived as such by the public.

Pursuant to the Pari-Mutuel Levy Act, a fixed percentage of each dollar wagered in Manitoba 
is collected by the track operator and remitted to the MHRC for distribution as authorized by 
the Act. The MHRC is charged with the responsibility of adopting a plan on an annual basis for 
distribution of the funds. The Minister of Finance must approve the plan, once adopted, before it 
can become effective. The current plan provides that the Commission shall retain 1% for its own 
operation, remit 15% to the Minister of Finance and distribute the balance to the racing industry.

Manitoba horse racing statistics for the year are shown in the attached Schedules A to D. These 
statistics attempt to show the financial implications of the industry to the Province, Associations, 
Horsemen and Breeders for both thoroughbred and standardbred segments of the industry.

Take Out Percentages for Assiniboia Downs are as follows:
	 Association	 Provincial	 Federal
Win, Place, Show	 10.70%	 7.5%	 0.8% 
Daily Double & Exactor & Quinella	 17.70%	 7.5%	 0.8%
Pick 4	 1.70%	 12.5%	 0.8%
Pick Pools	 15.70%	 12.5%	 0.8%
Superfecta, Triactor & Super Hi 5	 15.70%	 12.5%	 0.8%



Thoroughbred

The total combined live and simulcast wagering was $23,398,678 in 2016. While this represents 
an improvement from 2015 it also confirms that the future of thoroughbred racing at Assiniboia 
Downs remains fragile.

2016 saw 49 days of live racing (50 were scheduled) as the industry continues to keep a 
watchful eye on the horse supply. All participants, the Manitoba Jockey Club, the Horsemen's 
Benevolent and Protective Association and the Canadian Thoroughbred Horse Society, continue 
to work diligently to ensure that the stability over the past years is maintained and it forms a 
solid base for future growth.

Standardbred

The Manitoba Great Western Harness Racing Circuit raced 18 days with  the average daily 
wagering at $2,571. The history of harness racing in rural Manitoba extends back to the 
1930's and it continues to provide entertainment while enhancing the cultural heritage of local 
communities. The exact status of this industry though is difficult to determine based on the 
statistics available from recent years activities and its future may be at risk.

Security

The mandatory drug and alcohol testing programs conducted at Assiniboia Downs coupled with 
the educational and rehabilitation programs supplied by Winner's Foundation have continued to 
show positive results. Accordingly incidences of drug or alcohol impairment in the workplace 
have been greatly reduced and the Commission in cooperation with the Horsemen and the 
Track Operator continue to offer a work environment safe from the threat of injury to humans or 
animals as a result of substance abuse occurrences.

The Year in Review

o	 Racing at Assiniboia Downs and on the rural circuit was entertaining, competitive, 
and fair to all participants including owners, trainers, riders, drivers and the horses and 
betting public.

o	 The Manitoba Jockey Club (MJC) continued to operate the Assiniboia Downs (ASD) 
facility in a first class manner.

o	 There were no accidents which resulted in serious human injury, and no injuries caused 
by substandard riding/driving.

o	 The Manitoba Horse Racing Commission continued its encouragement and support 
of the "Winners Foundation" which provides counseling and support programs to all 
industry participants.
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CINQUANTE ET UNIÈME RAPPORT ANNUEL

LA COMMISSION HIPPIQUE 

GÉNÉRAL 

Le présent rapport couvre la période de douze mois prenant fin le 31 mars 2017.

Les fonctions de la Commission hippique du Manitoba (la Commission) sont énoncées dans 
la Loi sur la Commission hippique et son règlement d’application, et dans la Loi sur les 
prélèvements sur les mises de pari mutel.

En vertu de la Loi sur la Commission hippique du Manitoba, la Commission s’est vu confier le 
pouvoir et la responsabilité de régir, diriger, contrôler et réglementer les courses de chevaux au 
Manitoba et d’exploiter tous les hippodromes offrant des courses axées sur le pari mutuel. Par 
ailleurs, la Commission vote et applique des réglements, autorise les intervenants du secteur et 
les exploitants d’hippodromes, et surveille tous les aspects de la course hippique pour garantir 
qu’elle se déroule d’une manière équitable et sûre pour tous les participants, et que les courses 
soient disputées justement et honnêtement, et perçues comme telles par le public. 

Conformément à la Loi sur les prélèvements sur les mises de pari mutel, un pourcentage fixe de 
chaque dollar parié au Manitoba est prélevé par l’exploitant de la piste et remis à la Commission 
aux fins de distribution conformément à la Loi. La Commission a la responsabilité d’adopter 
un plan, sur une base annuelle, pour la distribution du fonds. Le ministre des Finances doit 
approuver le plan ainsi adopté, avant qu’il n’entre en vigueur. Le plan actuel prévoit que la 
Commission retienne 1 % pour son propre fonctionnement, remette 15 % au ministre des 
Finances et distribue le solde au sein de l’industrie des courses de chevaux.

Vous trouverez des statistiques concernant les courses de chevaux au Manitoba pour cette année 
dans les grilles A et B ci-jointes. Nous essayons ainsi de montrer quelles sont les répercussions 
financières de l’industrie pour la province, les associations, les cavaliers et les éleveurs, aussi 
bien pour le secteur du pur-sang que celui du standardbred.

Les pourcentages à retirer pour Assiniboia Downs sont les suivants :

	 Association	 Provincial	 Fédéral
Gagnant, placé, classé	 10,70 %	 7,5 %	 0,8 % 
Quotidien double, exacta et quiniela	 17,70 %	 7,5 %	 0,8 %
Pick 4	 1,70 %	 12,5 %	 0,8 %
Poules de pari spécial	 15,70 %	 12,5 %	 0,8 %
Superfecta, trifecta et Super Hi-5	 15,70 %	 12,5 %	 0,8 %



Courses de pur-sang

Le total combiné des paris sur les courses de pur-sang, en direct et en diffusion simultanée, s’est 
chiffré à 23 398 678 $ en 2016. Même si on constate une amélioration par rapport à 2015, cela 
confirme aussi que l’avenir de ces courses à Assiniboia Downs demeure fragile.

L’année 2016 a connu 49 jours de course en direct (contre 50 prévus) alors que l’industrie 
continue à garder un œil attentif sur la réserve de chevaux. Tous les participants, le Manitoba 
Jockey Club, la Horsemen’s Benevolent and Protective Association et la Société canadienne du 
cheval thoroughbred continuent de travailler avec diligence afin de garantir que la stabilité des 
dernières années est maintenue et qu’elle constitue une base solide pour une croissance future.

Courses de standardbred

Le Manitoba Great Western Harness Racing Circuit a connu 18 jours de course pour des paris 
quotidiens s’élevant en moyenne à 2 571 $. L’histoire des courses attelées au Manitoba rural 
remonte aux années 1930 et elles continuent de divertir tout en mettant en valeur le patrimoine 
culturel des communautés locales. Il est difficile cependant de cerner l’état exact de cette 
industrie d’après les statistiques établies à partir des activités des dernières années, et son avenir 
est peut-être en péril. 

Sécurité

Les programmes obligatoires de dépistage de drogues et d’alcool menés à Assiniboia Downs, de 
pair avec les programmes d’éducation et de réadaptation offerts par la Winners Foundation, ont 
continué à montrer des résultats positifs. Par conséquent, les incidents liés aux abus d’alcool et 
de drogue ont considérablement diminué et la Commission, en collaboration avec les cavaliers 
et l’exploitant de la piste, continue d’offrir un milieu de travail où la menace de blessure aux 
humains ou aux animaux par suite d’abus de substances est inexistante. 

Retour sur l’année

o	 Les courses, à Assiniboia Downs et sur le circuit rural, ont été divertissantes, 
compétitives et équitables pour tous les participants, y compris les propriétaires, les 
entraîneurs, les cavaliers, les conducteurs ainsi que les chevaux et les parieurs. 

o	 Le Manitoba Jockey Club (MJC) a continué d’exploiter les installations d’Assiniboia 
Downs (ASD) de manière extraordinaire.

o	 On ne signale aucun accident ayant causé de graves blessures aux personnes, et aucune 
blessure résultant d’une conduite à risque de la part des cavaliers. 

o	 La Commission hippique du Manitoba a poursuivi ses encouragements et son appui à la 
Winners Foundation qui fournit conseils et programmes de soutien à tous les intervenants 
de l’industrie.



MANAGEMENT REPORT

The accompanying financial statements are the responsibility of management and 
have been prepared in accordance with Canadian generally accepted accounting 
principles. In management's opinion the financial statements have been properly 
prepared within reasonable limits of  materiality, incorporating management's best 
judgment regarding all necessary estimates and all other data available. The financial 
information presented elsewhere in the annual report, is consistent with that in the 
financial statements.

Management maintains internal controls to provide reasonable assurance as to the 
reliability and accuracy of the financial information and to ensure that the assets of the 
Commission are properly safeguarded.

The responsibility of the Auditor is to express an independent professional 
opinon as to whether the financial statements are presented fairly, in all material  
respects.

Larry Huber
Executive Director

Date:  June 30th, 2017



RAPPORT DE GESTION

Les états financiers ci-joints sont la responsabilité de la direction et ont été préparés 
conformément aux principles comptables canadiens généralement reconnus. À notre avis, 
les états financiers on été convenablement préparés à l’intérieur des limites de 
l’importance relative des renseignements, en y incorporant le meilleur jugement de la 
direction en ce qui a trait aux  estimations requises ainsi que toutes autres données  
disponibles. L’information financière présentée ailleurs dans ce rapport annuel est  
conforme à ce que l’on retrouve dans les états financiers.

La direction maintient des contrôles internes afin d’assurer, et ce dans la mesure du 
possible, que l’information financière est precise et fiable et aussi que les actifs de la 
commission soient bien protégés.

La responsabilité du vérificateur consiste à formuler une opinion professionnelle 
indépendante quant à la justesse des états financiers, à tous égards importants.

Larry Huber
Directeur général

Date:  le 30 juin 2017



SCHEDULE A

ASSINIBOIA DOWNS

LIVE RACING

2016/17 2015/16

Wagering on Live Racing (on track) $3,099,221 $2,636,709

Wagering on Live Racing (partners) $6,731,702 $3,877,140

total live wagering $9,830,923 $6,513,849

Number of live race days 49 48

Number of live races 

Overnight 325 337

Stakes 26 25

Quarterhorse stakes 0 6

*Average daily wagering (live) 63,249 54,931

Purse paid out (overnights) 2,904,700 2,785,800

Purse paid out (stakes) 705,000 458,000

Purse paid out (quarterhorse) 0 50,000

Simulcast Racing

Simulcast Wagering 2016/17 2015/16

Number of race days 364 364

Total Simulcast 20,299,457 20,024,589

Pari-mutuel Wagering 2016/17 2015/16

Number of Race Days 364 364

Total Pari - Mutuel 23,398,678 22,661,298

SCHEDULE A



SCHEDULE B
RURAL RACING

Racing Days

Standardbred 2016/17 2015/16
Glenboro 2 2
Holland 2 2
Killarney 4 4
Miami 6 4
Morris 4 5

Subtotal 18 17

2 rain outs
Amount Wagered

2016/17 2015/16
Glenboro 4,284 7,518
Holland 1,909 7,080
Killarney 17,698 21,533
Miami 14,422 9,670
Morris 7,973 11,449

$46,286 $57,250

STRATEGIC INITIATIVES PROGRAM

2016/2017 2015/2016
Overnight purse 129,600 (139,600) 199,400
Breeders 69,950 77,600
Ag Societies 54,000 54,000
MGWHRC admin 15,950 16,500
Sub Total $269,500 $347,500

MHRC Allocation
Admin 37,500 37,500
Drug Testing 25,000 (15,000) 25,000
Sub total $62,500 $62,500

TOTAL STRATEGIC INITIATIVES $332,000 $410,000

* MHRC re-allocated $10,000 from equine drug testing to overnight purse support.

SCHEDULE B



SCHEDULE C

MANITOBA HORSE RACING COMMISSION

                                               Occupational Licenses and Registration for the year ending

Occupational Licenses                                Thoroughbred                     Standardbred
2016/17 2015/16 2016/17 2015/16

Owner/Trainer 59 52 13 15
Trainer 16 23 0 0
Assistant Trainer 4 2 0 0
Owner/Trainer/Driver 0 0 15 15
Owner/Driver 0 0 3 4
Jockey (1/4 & Amateur incl.) 24 17 0 0
Apprentice Jockey/Exercise Rider/pony 64 60 0 0
Driver 0 0 2 1
Driver/Trainer 0 0 1 3
Jockey Agent 5 6 0 0
Officials 9 8 4 3
Backstretch - occupational 74 91 3 2
Occ 1 (Assoc., Kit. Sec.,test barn etc.) 69 37 0 0
Occ 2 (Press, daycare etc.) 107 79 0 0
Occ 3 (Tradesmen,video,emt etc.) 35 23 0 0
Occ 5 (Veterinarians, etc.) 5 6 0 0
Vet assistant 8 5 0 0
TOTAL LICENSES ISSUED: 479 409 41 43

Registrations & Non-Occupational
                               Thoroughbred                     Standardbred

2016/17 2015/16 2016/17 2015/16
Owners 314 251 23 29
*owners with grooms licences 12 16 7 9
Sponsored Persons 38 45 0 0
Partnerships 131 127 6 7
Stable Names 80 62 1 1
Colours 30 27 0 0
Leases 0 0 0 2
Authorized Agents                                                           0            0137 101 0 5
TOTAL NON OCCUPATION 742 629 37 53

SCHEDULE C



SCHEDULE D

MANITOBA HORSE RACING COMMISSION
THOROUGHBRED 2016/17 2015/16

RULINGS STEWARDS 37 23
COMMISSION RULINGS 2
FINES $5,300.00 $2,960.00

STANDARDBRED 2016/17 2015/16

RULINGS 14 14

FINES $1,425.00 $800.00

SCHEDULE D
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